
PŘÍLOHA Č. 1: Strukturovaný rozhovor 
Otázka č. 1: Jak hodnotí te obec Libotenice ce lkově? 

Otázka č. 2: Můžete vyzdv ihnout nějaké klady a zápory v chodu obce L ibotenice? 

Otázka č. 3: Je něco, co v obci vys loveně chybí nebo j i škodí? 

Otázka č. 4 : Jakou roli v obci hraje vaše spo lečnost / skup ina / spo lek? 

Otázka č. 5: Jakým z p ů s o b e m se vaše spo lečnost / skup ina / spo lek podílí na rozvoj i obce? 

Otázka č. 6: Kdo je podle vás k l íčovým ak térem obce? 

Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéř i vzá jemné vazby a j sou schopn i spo lupracovat? 

Otázka č. 8: Jaké vz tahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednot l ivý aktéř i? 

Otázka č. 9: Je podle vás některý z k l íčových aktérů dominantně jš í? 



PŘÍLOHA Č. 2: Rozhovor - Obecní úřad Libotenice 
Rozhovor byl veden s paní Ing. Ladou Rejskovou, starostkou obce, zástupkyní obce 

v organizacích MAS Podřipsko, Mikroregion Porta Bohemica a Svazku obcí Podřipsko, 
občankou obce. 

Otázka č. 1: Jak hodnotí te obec Libotenice ce lkově? 
L ibotenice j sou skvělý (smích). Naděvš í pochybnost je to dost pospol i tá obec, která už 

řadu let funguje pořád ste jně. Stále tu ži jou stejní l idé, stále se zapojuj í do akcí, co se tu dějí a 
dost často tyto akce sami pořádaj í nebo spolupořádaj í . A řekla bych že i v porovnání s 
oko ln íma obcema (Hrobce, Oleško, Nučničky, Rohatce, Travčice - poznámka autora) j sou 
takovou vý j imkou v t o m , j ak si místní na zde jš ím životě zakládaj í . Možná ješ tě Travč ice j sou 
na t o m podobně , ale rozhodně t a m nemaj tak š i rokou paletu vyžití , j ako je t omu tady. A pak 
taky tady m á m e si lnou zák ladnu zdejš ích zemědě lců , pěstuje se tu chmel , pěstu jou se tady 
b rambory a tak. T ím , j ak ten katastr L ibotenic je relat ivně velký, tak je tu zkrátka těchh le věcí 
hodně. Jsou tu velké p lochy lesů, o které se staraj í zdejší lesníci . A tah le všechno, to vytváření 
zdejš ího kul turního ž ivota, zeměděls tv í , lesnictví, to všechno má v L ibotenicích d louhou tradici . 

Otázka č. 2: Můžete vyzdv ihnout nějaké klady a zápory v chodu obce L ibotenice? 
Obech funguje dobře , si mys l ím. V zastupi te ls tvu j sou l idé, co tady ži jou od mala , a 

větš inou jsou v n ě m už více než j edno funkční období , takže vědí přesně co a jak . Udělal i j s m e 
si v íce výborů , než jen ty pov inné (finanční a kontrolní výbor - poznámka autora) a t ím se 
snaž íme podchyt i t přesně to, co je potřeba řešit. A mys l ím s i , že se to daří . A zápory mě moc 
nenapadaj í . Snad j e n , že je to pochopi te lně spousta administ rat ivy, ostatně jako všechno v 
Česku . Když j s m e t řeba teď dělal i tu has ičárnu, tak to vyř izování okolo bylo chví lema 
vyčerpávaj íc í . 

Otázka č. 3: Je něco, co v obci vys loveně chybí nebo ji škodí? 
As i mě moc nenapadá , co by tady chybělo, nebo co by vadi lo, že tady není. 

Samoz ře jmě , bylo by fa jn, kdyby tady byla pobočka pošty, nebo kdyby tady jezd i lo v íc l inek 
au tobusů , ale to j sou spíš drobnost i . Vzh ledem k t o m u , že tady t řeba ta pošta snad nikdy 
nebyla, tak mís tn ím nevadí , že si pro balík za jedou do Roudn ice . A le j i nak tu je toho tady pro 
občany dost . Je tu ško lka, zák ladní ško la , k rám, hospoda , i kn ihovnu stále d rž íme. No a jest l i 
obci něco škodí? Snad možná Labe, když čas od času s toupne a po tom jsou povodně (smích). 
Ne, to je samozře jmě legrace, i když z tohoh le bych si s randu dělat neměla . Škodi t by nám 
mohla ta navrhovaná vysokorych los tn í trať, o které se teď hodně mluví , ale ta za t ím není. 

Otázka č. 4 : Jakou roli v obci hraje vaše spo lečnost / skup ina / spo lek? 
Tak úřad má v obci tu roli řídící. S ta ráme se o chod obce, o to , aby tu všechno š lapalo, 

jak má . Aby místní nestrádal i a podobně. A le samoz ře jmě mimo ty administ rat ivní č innost i 
spjatý s prací na úřadě, se snaž íme pořádat právě i dos ta tek akcí pro občany, a to j ak ty 
t radiční , j ako je t řeba vítání občánků nebo sraz sen io rů , tak takový ty míň obvyklý, j ako j sou 
plesy a t řeba ví tání prázdnin. 

Otázka č. 5: Jakým z p ů s o b e m se vaše spo lečnost / skup ina / spo lek podílí na rozvoj i obce? 
No tak úřad samozře jmě rozvíjí obec a je to i v našem zá jmu . To kdybychom j i 

nerozví jel i , t ak bychom tam takhle d louho nebyl i . A le rozví j íme j í spíš po v t om směru , že j i 
dě láme přívět ivější pro ty současný občany. Ne, že bychom tu budoval i nový parcely, j ako je 
to t řeba v Hrobcích . Prostě spíš budu jeme nové chodníky , nová zázemí , j ako t řeba pro ty 
hasiče a tak. A samoz ře jmě snaž íme se pořádat víc a víc akcí, když to teda s i tuace dovo lu je . 



Otázka č. 6: Kdo je podle vás k l íčovým ak térem obce? 
No, těch je tu víc. Hned první, kdo mě napadl , j e Ž ízn ivá osada a fotbal ist i . Jako jest l i 

je tu někdo, kdo tady vytváří takový to jo dění , tak j sou to právě t ih le. A le t řeba ze zemědě lců 
to j sou pánové Mar jánko a Škoda , z těch lesníků t řeba pan Kročák. A le ono těžko to takh le 
rozdělovat , ona spousta lidí j e t am i t a m . Prostě skoro vš ichni fotbal ist i j sou akt ivními č leny 
Žíznivé osady anebo jsou t řeba i hasiči a tak. Skoro se mi chce říct, že právě ti lidé tady v 
L ibotenicích j sou těmi k l íčovými aktéry. 

Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéř i vzá jemné vazby a jsou schopn i spo lupracovat? 
Jo mají . Jak j s e m říkala, v í ceméně vš ichni j sou všude . Teda takh le , Žíznivá osada je 

čistě pánskou záleži tost í a zase Ženy na kolech j sou čistě d á m s k o u . A spo lupracovat j sou 
určitě schopní . A spolupracuj í spo lu . Tady nejsou žádné uzavřené spolky, to by ani nešlo na 
takovýh le vesnic i . Jako musí tady docháze t ke spo luprác i a často t řeba ke kompromisů . 
(odmlka) Jako, kdyby tady byl někdo, kdo by si postavi l h lavu a řekl : „To ne, j á na vás kašlu a 
budu si to dělat takh le a takhle a nezá jem!" , to bychom ho tady sežral i (smích). 

Otázka č. 8: Jaké vz tahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednotl ivý aktéř i? 
Jak ř íkám, určitě dobré . Tak vycházej í si vstříc, spolupracuj í . Rozhodně tu není nikdo, 

kdo by byl takove j ten mrzout , co by osta tn ím házel k lacky pod nohy. 

Otázka č. 9: Je podle vás některý z k l íčových aktérů dominantně jš í? 
No, to je těžká vo lba. A le asi ta Žízn ivá osada, přece j e n o m , má ve lkou tradici a dělá 

tady toho opravdu hodně. A na tý širší úrovni j e to maska (MAS Podřipsko - poznámka autora). 
Ta je taková m n o h e m akt ivnější , než ty další dvě (Mikroregion Porta Bohemica, Svazek obcí 
Podřipsko - poznámka autora). 



PŘÍLOHA Č. 3: Rozhovor - Základní a mateřská škola Libotenice 
Rozhovor byl veden spaní Mgr. Bc. Evou Kozelkovou, ředitelkou školy a školky, 

někdejší občankou obce. 

Otázka č. 1: Jak hodnotí te obec Libotenice ce lkově? 
Já m á m Libotenice moc ráda. Je to pro mě taková ta ryze česká obce, kde prostě ži je 

řada generac í z j edné rodiny, kde místní dět ičky chodí k nám nejdříve do školky, po tom do 
školy, kde ta t ínek hraje fotbal a maminka chodí t řeba do Galer ie krasl ic. To je samoz ře jmě 
hodně ideal izovaný přík lad, ale takový pocit zkrátka z L ibotenic m á m . A mys l ím s i , že to je 
prostě těmi l idmi tady. Jako by se prostě nikdy nechtěl i nudit, a tak si pořád vymýšle j í , co dělat 
a co vytvářet . A j i nak je to krásná obce s krásnou př í rodou okolo. Z j edná s t rany je Labe, z 
d ruhé j sou lesy, j e tady krásný kostel a kaple. 

Otázka č. 2: Můžete vyzdv ihnout nějaké klady a zápory v chodu obce L ibotenice? 
L ibotenice funguj í dobře . A to p ředevš ím proto, že funguj í pro zdejší občany. Je tady 

snaha udržet tu komuni tu pohromadě všemi způsoby, a to se prostě daří . Budiž t omu 
d ů k a z e m , že Libotenice j sou prostě s tarousedl ická obec. Lidi nemaj í důvodů odcházet pryč a 
baví j e tady žít. 

Otázka č. 3: Je něco, co v obci vys loveně chybí nebo ji škodí? 
Nenapadá mě nic, co by tady chybělo . Č lověk musí vzít v potaz, že je to pořád vesn ice 

a ne ve lkoměsto . A na poměry vesn ice j sou na t om Libotenice možná nads tandardně. 
Samoz ře jmě asi by v á m tady někdo řekl, že by tady mohly být lepší cesty anebo že by tu mohlo 
být nové veře jné osvět lení , ale to se nikdy nezavděčí te všem. 

Otázka č. 4 : Jakou roli v obci hraje vaše spo lečnost / skup ina / spo lek? 
Naše zák ladní a mateřská škola má funkci výchovnou a vzdě lávací , ostatně jako každá 

j iná ško la . A le m imo to se snaž íme pro dět i pořádat různé edukat ivní a spor tovní akce, které 
je budou bavit. Naše škola má i druž inu a v rámci ní dět i vytvář í různé výrobky, chodí spor tovat , 
chodí do přírody a další takové aktivity. A ško la nabízí i různé kroužky, napřík lad keramiku, 
angl ičt inu nebo hru na f létnu. A ješ tě bych ráda řekla, že ve škole p rovozu jeme i logopedická 
cvičení a výchovnou poradnu. Zkrátka př is tupujeme k t omu tak, že se snaž íme pro ty dět i nebo 
respekt ive snaž íme se, aby v očích dětí ta škola nebyla jen o učení, ale i o zábavě . 

Otázka č. 5: Jakým z p ů s o b e m se vaše spo lečnost / skup ina / spo lek podílí na rozvoj i obce? 
Škola napřík lad půjčuje prostory tě locv ičny zde jš ímu dě tskému kroužku Spor tovky, ale 

i komuko l i v j i nému , kdo chce. A všeobecně se Spor tovakami dost spo lupracu jeme. A le 
samozře jmě , pakl iže škola ně jakým z p ů s o b e m rozvíjí L ibotenice, tak právě přes dět i . 

Otázka č. 6: Kdo je podle vás k l íčovým ak térem obce? 
Mys l ím s i , že t akovým opravdu k l íčovým ak té rem tady v L ibotenicích j sou fotbal isté, 

hasič i , maminky , co dělaj í ty dětské spolky, Žízn ivá osada, a ješ tě Galer ie krasl ic mě napadá . 

Otázka č. 7: Mají mez i sebou aktéř i vzá jemné vazby a jsou schopn i spo lupracovat? 
Vzá jemné vazby určitě mají . V Libotenicích žije příliš málo lidí na to, aby se každá ta 

jednot l ivá organ izace sk ládala z j iných lidí. Je to takové provázané, a právě díky t omu není 
vůbec prob lém jakéko l i v spo lupráce , se mi tedy a lespoň zdá. A le vazby tady určitě mají. 

Otázka č. 8: Jaké vz tahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednotl ivý aktéř i? 
Urči tě j e n o m dobré . Pochopi te lně, já do toho zase tol ik nev id ím, ale na zák ladě toho, 

že právě je to tako provázané, nemůže snad p rob lém ani nastat. Kdybych to měla brát na 



jednot l ivce, tak by se mi to hodnot i lo asi hůř, protože samoz ře jmě l idem do hlavy nev id ím. A le 
řekla bych , že vz tahy mají mezi sebou dobré . 

Otázka č. 9: Je podle vás některý z k l íčových aktérů dominantně jš í? 
To se podle mého nedá říci. To bych muse la rozděli t do ně jakých kategori í , kdy by 

t řeba ve spor tu j asně vedl i fotbal isté. V t o m kul turním dění zase Žíznivá osada a podobně . 
Vyp íchnou t z toho takh le j ednoho asi neumím. 



PŘÍLOHA Č. 4: Rozhovor - Sportovní klub Libotenice 
Rozhovor byl veden s panem Ing. Zdeňkem Hálou, předsedou SK Libotenice, obecním 

zastupitelem - předsedou výboru místní správy, aktivním členem Žíznivé osady, aktivním 
hráčem za SK Libotenice, občanem obce. 

Otázka č. 1: Jak hodnotí te obec Libotenice ce lkově? 
No, j ak j í zhodnot i t? Jako L ibotenice j sou v lastně doce la dobrá obec pro žití. Je to 

odsud zhruba stejně daleko do Roudn ice (Roudnice nad Labem - poznámka autora) jako do 
Liťáku (Litoměřice - poznámka autora), pořád se tu něco děje, j e tady školka a škola, takže 
oprostí- l i se č lověk od toho, že je závis le j na autě nebo na au tobusu , a že je tady j e n o m jedna 
hospoda a j eden k rám, tak je to úplně supr. A le samozře jmě , že s mís tn íma je to občas těžký. 
Pořád je to vesn ice , což z n a m e n á , že tady každej řeší každýho a č lověk tady nemá moc 
soukromý. 

Otázka č. 2: Můžete vyzdv ihnout nějaké klady a zápory v chodu obce L ibotenice? 
Za mě nebo jako za fotbal isty můžu říct, že j s m e s chodem obce spoko jení . A to j ak z 

pohledu ú řadu , tak toho ž ivota tady. Úřad n á m vycház í vstř íc a podporu je nás i f inančně a 
místní na nás chodě j , když u nás hra jeme. Docela si t rou fám říct, že j s m e t akovým t m e l e m 
tady a dává to smys l . Obce za investu je do našeho zázemí , aby t rávník byl pěkne j , aby ty šatny 
byly pěkný, no a po tom při jdou ty lidi na nějakej přáte lák nebo normální zápas a tady se pak 
vytvářej ty vz tahy (smích). Ne tak samozře jmě , že vš ichni na nás nechodě j , ale věrný fanoušky 
m á m e . 

Otázka č. 3: Je něco, co v obci vys loveně chybí nebo ji škodí? 
Tady nic nechybí . Spor tov iš tě tady m á m ě pěkný. Hospoda je teď v lastně nově 

z rekons t ruovaná, naše šatny taky, takže jako nic tady vys loveně nechybí . A dokonce bych 
řekl, že tady je toho na okolní poměry víc než dost . 

Otázka č. 4 : Jakou roli v obci hraje vaše spo lečnost / skup ina / spo lek? 
No, m imo toho tme len í mís tňáků samoz ře jmě kopeme okresní přebor, takže j s m e 

akt ivní č lenové ligy a m á m e mladší př ípravku. A ješ tě se tady kope garda, ale to je spíš j e n o m 
taková s randa l iga, ale docela to tady má taky zvuk. No a m imo to zp ravu jeme hřiště včetně 
zázemí a snaž íme se to tady prostě kult ivovat. Protože ješ tě před poměrně nedávnou dobou 
to tady bylo doce la v havar i jn ím s tavu a n á m to přišlo škoda . To zázemí tady je luxusně vel iký, 
j sou tady dvě šatny, šatna pro rozhodčí , sk ládek a pak ta větší spo lečenská místnost , kterou 
si teda s e m t a m někdo i p rona jme, t řeba na os lavu. My j s m e ješ tě přistavěl i tu novou terasu a 
udělal i j s m e to automat ický zav lažování t rávníku . A le j ako tou naší mot ivací bylo samoz ře jmě 
to, že to dě láme pro sebe , že si to tady sam i dě láme krásný. No a ješ tě vedle toho klub 
pravidelně pořádá někol ik akcí do roka. Nebo takh le , b ě h e m toho cov idu to samoz ře jmě bylo 
náročný, ale za normáln ích okolnost í dě láme dvě akce v létě a po tom ples v z imě. 

Otázka č. 5: Jakým z p ů s o b e m se vaše spo lečnost / skup ina / spo lek podílí na rozvoj i obce? 
Já si mys l im, že se podí l íme hodně. L ibotenickej fotbal má d louhou tradici a drží se 

tady. A pominu- l i to, že j s m e dal i doh romady to zázemí a to hřiště, tak ten zdejší život prostě 
rozví j íme. I d íky nám se tady toho prostě hodně pořádá a zároveň v dě tech rozví j íme sport, 
takže si mys l im, že se určitě hodně podí l íme na rozvoji obce . 

Otázka č. 6: Kdo je podle vás k l íčovým ak térem obce? 
Babky, co se scháze j (smích) (ženy v důchodovém věku se zde pravidelně každý 

čtvrtek schází - poznámka autora). Ne, tak kdybych to měl vzít j ako vedle fotbal is tů, tak pak 



j sou tady hasič i , Žíznivá osada samozře jmě , to je asi to ne jvýznamnějš í uskupení tady, ženský 
jezdí na kola, je tady toho hodně. 

Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéř i vzá jemné vazby a jsou schopn i spo lupracovat? 
Urči tě mez i sebou spo lupracu jeme. Protože ono je to samoz ře jmě hned zábavně jš í a i 

za j ímavějš í , když se spo j íme t řeba s has ičema a uspo řádáme nějakou letní akci pro dět i . Jo a 
s t ěma dě tske jma spo lkama dost spo lupracu jeme, oni mají i u nás v lastně takový zázemí . 
Takže jo , j á si mys l im, že tady rozhodně není p rob lém v t om, že by někdo nechtěl něco s 
někým j i ným. Když už, tak je to spíš p rob lém lenost i , že se něco vymysl í , dohadu je se to, ale 
už se to nedotáhne, ale to je zase z j inýho soudku . 

Otázka č. 8: Jaké vz tahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednotl ivý aktéř i? 
T řeba my vycház íme se v š e m a . A le nev ím, jest l i můžu takh le mluvi t za všechny. 

N icméně mi nikdy nepřiš lo, že by tady někdy byl nějakej p rob lém. 

Otázka č. 9: Je podle vás některý z k l íčových aktérů dominantně jš í? 
Urči tě Žízn ivá osada. To je opravdu takove j g igant tady v L ibotenicích a v lastně 

m ů ž e m e bejt rádi , že ho tady m á m e . Nebej t osady, tak se tady toho zas tol ik neděje . Bylo by 
to takový jako , přece j e n o m ta osada tady toho dělá hodně, to zda leka není j e n o m o t o m , že 
se v létě jezdí na čundr, ale je to o t o m , že dělaj í plesy, dělaj í letní zábavy, výlety a ve lkou 
spoustu aktivit. I hospoda se tady jmenu je „Restaurace Žízn ivá osada" . 



PŘÍLOHA Č. 5: Rozhovor - Žíznivá osada 
Rozhovor byl veden spaném Zdeňkem Rosou, organizátorem a aktivním Žíznivé 

osady, někdejším hráčem za SK Libotenice, občanem obce. 

Otázka č. 1: Jak hodnotí te obec Libotenice ce lkově? 
L ibotenice j sou hodně přívět ivou obcí právě z pohledu tady toho kul turního ž ivota, co 

t řeba vytvář í osada . Lidi j sou zvykl í si tady užívat a bavit se . A taky toho L ibotenice nabízejí 
hodně, ta škála je opravdu š i roká. A hlavně to tady není zaměřený j e n o m na j ednu věkovou 
kategor i i , ale je to pro všechny, od dětí až po důchodce . 

Otázka č. 2: Můžete vyzdv ihnout nějaké klady a zápory v chodu obce L ibotenice? 
Z těch záporů snad to, že když tu má vzn iknou něco novýho, tak to doce la d louho t rvá, 

ale to není úplně chyba obce, to je prostě chyba toho sys tému fungování . Z pohledu docela 
ve lkého spo lku ta obec funguje dobře, j e k n á m přívět ivá a je si vědomá tý naší ob l íbenost i , 
takže nám ráda vycház í vstříc. To mus ím říct, že si toho m o c cen ím. J s e m rád, že n á m nějak 
nehází k lacky pod nohy a v lastně n ikomu nehází k lacky pod nohy. Když někdo při jde s ně jakým 
n á p a d e m , tak ho rozhodně nevyženou , ale vys lechnou ho, a když to má j e n o m t rochu smys l , 
tak to m o c rádi podpoří . Takh le tady v poslední době vznik ly ty k roužky pro dět i , a to je prostě 
super. 

Otázka č. 3: Je něco, co v obci vys loveně chybí nebo ji škodí? 
Nev ím, do jaký míry je to tak, že by to obci chybělo , ale doce la dost j ezd ím na Moravu , 

kde v podobně vel ikejch obcích mají skvě lá , a hlavně vel iká spor tov iš tě, což mě mrzí, že v 
L ibotenic ích, kde se na spor tu dost zak ládá tahle není. Je tady moc hezký fotbalový hřiště, 
hezká umělka , ale pro ten sport toho tady víc není. To samí tady d louho nic nebylo pro hasiče, 
což teď se na t om pracuje, ale zase, až se to dobudu je , nebude to úplně to dos ta tečný pro to 
kvalitní zázemí . Po tom mě ješ tě napadá , že tady není žádný pro t ipovodňový hrazení. Ono by 
se to tady vymýš le lo asi dost těžko, ale zase, když se j e n o m t rochu zvedne voda , hned to 
někoho vyplaví , tak by to možná stálo za zváženou . V ím , že na ladech (část obce, kterou 
zdejší obyvatelé tak nazývají - poznámka autora) se přemýšle lo o nějaké zdi , ale to nějak 
nedopad lo . 

Otázka č. 4 : Jakou roli v obci hraje vaše spo lečnost / skup ina / spo lek? 
Osada hraje vel ikou roli. T roufnu si tvrdit , že hodně utváří ten zdejší život. Letos (rok 

2022 - poznámka autora) s lav íme šedesá t let ex is tence a v tuh le chvíl i si musí č lověk 
uvědomit , že už se za její dobu ex is tence protoči lo někol ik generací . A není to tak, že by nám 
č lenové ubýval i . Pořád s náma na čundry jezdí padesát šedesát ch lapů, plesy j sou vždycky 
vyprodaný. Ta škála toho, co dě láme je dost š i roká. Čistě pro ty č leny osad je toho 
pochopi te lně víc, ale my dě láme akce, kam se může dostavi t kdokol iv. To je právě ten ples, 
co dě láme pravidelně v b řeznu. J e n o m v roce 2020 a roce 2021 j s m e ho kvůli cov idu vynecha l i , 
ale nahradi l i j s m e to letníma akcema, co se pořádal i na hřišt i . Ti lidi tady po t o m byli normálně 
hladoví, ptali se nás, jest l i ten ples nakonec bude nebo nebude. Původně j s m e dokonce v létě 
nic dělat nechtěl i , ale ta poptávka po t o m byla vel iká. T e ď j ak bude těch šedesát let p lánu jeme 
víc akcí, a b y c h o m to pořádně oslavi l i , a když to bude mít úspěch, mohl i bychom je dělat každý 
rok. M á m e i v lastní osadovou kapelu , Š raml Žízn ivé osady. Ta už funguje taky d louhou dobu 
a taky už t a m doš lo k o b m ě n ě generací . Jo , a ješ tě bych rád zmín i l , že zdejší restaurace nese 
taky j m é n o naší osady. 

Otázka č. 5: Jakým z p ů s o b e m se vaše spo lečnost / skup ina / spo lek podílí na rozvoj i obce? 
Já bych řekl , že hodně. Ste jně tak j ak je pro Libotenice významná , tak tady prostě utváří 

ten zdejší život. Když se pů jdeš po obci zeptat na osadu , nenarazíš tu na n ikoho, kdo by 



nevěděl , o co jde a podle mě i větš ina lidí ti řekne, že na nějaké akci osady byl i . A my se 
samozře jmě snaž íme to ně jakým z p ů s o b e m stále rozvíjet. V rámci čundrů j ezd íme na pěkný 
místa v republ ice, p lánu jeme různé výlety na za j ímavá místa a podobně . Š raml hraje i m imo 
naše plesy nebo naše akce. A taky t řeba př isp íváme na různé rekonst rukce míst, která m á m e 
v L ibotenicích rádi . T e ď když se t řeba rekonst ruovala hospoda, tak j s e m na to taky př ispíval i , 
protože přece j e n o m , je to naše zák ladna . I fotbal istů a has ičům j s m e přispíval i na je j ich 
rekonst rukce. 

Otázka č. 6: Kdo je podle vás k l íčovým ak térem obce? 
Př ímo z těch osobnost í to bude Lada Rejskova (starostka obce - poznámka autora). Tu 

tady lidi maj rádi a dost j í podporu jou , stojej za ní. A ona si j e samoz ře jmě v ě d o m á tý 
odpovědnos t i . Ona v lastně tu funkc i převzala hned po t o m , co jí zemře la m á m a , která dělala 
starostku před ní. Obě pro Libotenice udělal i hrozně moc, dost to tady pozvedly a Lada za nás 
dost kope. Teď j ak se t řeba j edná o té nové vysokorych los tn í t rat i , taky byť se to L ibotenic asi 
úplně netýká, tak ona hodně bojuje za to, aby to tudy prostě nevedlo . J inak ze spolků j sou 
důleži t í fotbal ist i . Ti j dou tak ruku v ruce s náma, taky pro Libotenice dělaj í hodně. 

Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéř i vzá jemné vazby a jsou schopn i spo lupracovat? 
Urči tě, no. Tak t řeba současný šer i fové osady jsou zapo jený v j i ným spo lku . Jeden je 

fotbal ista, druhej j e hasič. A spousta ch lapů z osady se ješ tě ně jakým z p ů s o b e m j inak zapoju je 
do zdejš ího dění . To je naprosto normální bych řekl , a dokonce i zdravý, protože kdyby se 
nějak vzá jemně vyhejba l i , tak tu vznika ly nějaký pochybný sekty. 

Otázka č. 8: Jaké vz tahy mají podle vašeho názoru mez i sebou jednot l ivý aktéř i? 
Mys l ím s i , že se maj rádi. Tak my se tak vzá jemně podporu jeme, p o m á h á m e si a 

podobně. Jako samozře jmě , když do těchhle spolků budeš brát i zdejší důchodkyně , který se 
každej čtvrtek scháze j a d rbou , t a k t y budou určitě nespoko jený se vš ím, co tu dě láme, ale j im 
se prostě nezavděčíš . Ony mají rádi klid a ten my j im úplně nedopře jeme. 

Otázka č. 9: Je podle vás některý z k l íčových aktérů dominantně jš í? 
Nemys l ím s i . Tady se nikdo nepovažu je za důleži tě jšího nebo tak to na mě a lespoň 

působí . Já si mys l ím, že kdyby náhodou j eden z toho ko loběhu vypadnu l , tak by se tu lidi divi l i , 
co se stalo. A ono se to tak těžce bere, j ako kdybych to měl brát na lidi, tak j asně , Lada tady 
nemá konkurenc i , ale ona se stará o obec, j ako celek. T řeba ze zemědě lců bych zase řekl 
Škodu . A v í ceméně to s a m ý platí pro ty spolky. 



PŘÍLOHA Č. 6: Rozhovor - Kroužek Sportovky 
Rozhovor byl veden s paní Mgr. Jitkou Francovou, DiS., zakladatelkou a předsedkyní 

kroužků Pastelka a Sportovky, občankou obce. 

Otázka č. 1: Jak hodnotí te obec Libotenice ce lkově? 
Ce lkově j sou Libotenice takovou pro mě dost zv láštní obcí. Mě se na to hodí h láška z 

f i lmu „Jak se krotí krokodýl i " , kde Vác lav Post ránecký popisuje j eho vesnic i s lovy: „Jeden 
d ruhého tu drbe, ale když se ztratí prase, tak ho honí celá ves. " (smích). A to je podle mě 
přesnej popis Libotenic. Lidi se tu mají rádi, ale pořád je to vesn ice, pořád je tu č lověk pod 
doh ledem. J inak j sou ale L ibotenice na svoje vel ikostní poměry výborně vybavenou obcí. Už 
jen to, že tu m á m e školu je pecka. A vedle toho , lidi j sou tu akční a podnikavý, což je taky 
takový nezvykl í , řekla bych. 

Otázka č. 2: Můžete vyzdv ihnout nějaké klady a zápory v chodu obce L ibotenice? 
Mus ím říci, že mě žádné zápory v chodu obce nenapadaj í . Místní zastupi te ls tvo 

pracuje, co to dá, aby se tady lidé měli dobře a aby to tady pro ně bylo pohodlné. Zároveň je 
dost akt ivní obec i v dalších směrech ž ivota. Dost se tady klade důraz na spor t a kul turu. To 
bych řekla, že je snad největš ím k ladem v chodu obce, že obce pracuje předevš ím pro svoje 
lidi a neboj í se investovat, ačkol iv j e to napřík lad ekonomicky nevratný projekt. 

Otázka č. 3: Je něco, co v obci vys loveně chybí nebo ji škodí? 
Já se hodně sous t řed ím na ty dět i a takhle mě t řeba napadá , že tu pos t rádám takou tu 

bezpečnost pohybu dětí v bl ízkost i si lnic. L iboten icema vede jedna poměrně dost 
f rekventovaná si ln ice, po které jezd í i au tobusy, a která je neda leko od školy. A na téhle si lnici 
je tu j eden přechod pro chodce a napřík lad v určitých místech je tu vel ice úzký chodníček. To 
bych tak řekla, že L ibo ten icům chybí, ně jaká opatření pro zvýšení bezpečnost i pohybu dětí v 
bl ízkost i téh le si ln ice. Líbí se mi např ík lad, j ak to mají udělané v Roudnic i na Bezděkově 
(Základní škola v Roudnici nad Labem - Bezděkov - poznámka autora), kde je podobná 
s i tuace. Také t am je škola, také t a m tu si lnici dět i přecházej í za au tobusem. Nedávno t a m tuhle 
ulici přestavoval i a po celé dé lce, kde je tohle to riziko j i vyvýši l i a udělal i tak takovej retardér, 
k terému zkrá tka řidič věnu je pozornost . 

Otázka č. 4 : Jakou roli v obci hraje vaše spo lečnost / skup ina / spo lek? 
My vy tvář íme různé aktivity pro dět i . A už zda leka n e j e n o m spor tovní aktivity. Snaž íme 

se dět i ně jakým z p ů s o b e m naučit soudržnost i , vzá jemné pomoc i a spo luprác i . Po řádáme pro 
ně pravidelně j ednou za týden kroužek, kde se j e n o m spor tu je , zhruba j ednou do měsíce pak 
po řádáme větší akci , kde je spor tovní aktivi ta spo jená právě s ně jakou fo rmou výchovy . A 
po tom v létě pro ně po řádáme i v ícedenní akce, jako t řeba přespávání v lese nebo na hřišti, 
kde je to pro ty dět i spo jené s urč i tým dobrodružs tv ím. L ibotenice mají tu výhodu , že je tu dost 
dětí v dost i věkových kategor i ích, takže se nám za t ím neděje, že bychom pociťoval i úbytek 
zá jemců . Řekla bych , že dětí m á m e pořád stále s te jně. 

Otázka č. 5: Jakým z p ů s o b e m se vaše spo lečnost / skup ina / spo lek podílí na rozvoj i obce? 
My se snaž íme rozvíjet p ředevš ím ty dět i , ale jest l i se nějak podí l íme na rozvoj i obce 

nev ím. Mys l ím s i , že i d íky n á m zača la obec dbát více na ty aktivity dětí . Dř ív mi přišlo, že se 
na ně doce la zapomína lo . Že se řeklo, že t i tu mají školu a to stačí. Dneska i s a m a obec toho 
pro dět i dost vymýšl í . Někdy to dělá ve spo luprác i se ško lou , někdy s námi , někdy s naším 
d r u h ý m k roužkem, Paste lkou a občas se t řeba spojí s hasiči nebo s fotbal isty. 



Otázka č. 6: Kdo je podle vás k l íčovým ak térem obce? 
Za mě je to je to j ednoznačně škola se ško lkou a je j ich paní ředi telka. Ta škola už tady 

funguje řadu let, byť s pauzama. A le je pro Libotenice dost důlež i tá a já si mys l ím, že na ní 
místní nedaj í dopust i t . A současná paní ředitelka je bezvadná, m o c se mi líbí jej í přístup k 
t omu , j ak tu školu dělat , co ty dět i v lastně potřebuj í a j ak k n im př istupovat. To je taky dost 
výhoda těchh le menších vesn ických ško l . Ten rodinný př ístup, co se t a m dě tem dostává. To 
není j ako ve vel ikých ško lách v měs tech , kde si učitel ani pomalu nepamatu je j m é n a svých 
žáků . To by se tady stát nemoh lo . Tady si dokonce učitelé pamatuj í , jací tvoj i sourozenc i na 
tuhle školu chodi l i před tebou a srovnávaj í tě s n imi . 

Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéř i vzá jemné vazby a jsou schopn i spo lupracovat? 
Jo , tak určitě tu vazby j sou . Když to vezmu z poh ledu našeho, tak mi n e m á m e 

absolu tně žádný p rob lém se spoj i t právě t řeba se ško lou, když pot řebu jeme v z imě půjčovat 
tě locv ičnu. A i t řeba úřad s námi dost dobře vychází . A le tak ono je to dáno t ím , že s e t u zkrátka 
všichni z n á m e a není důvodu si nevycházet vstříc. 

Otázka č. 8: Jaké vz tahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednotl ivý aktéř i? 
Já bych řekla, že dobré , ale samoz ře jmě nev ím. Do hlavy j im nev id ím. Každopádně na 

v e n e k t o vypadá , že mají dobré vztahy, že se mají rádi . 

Otázka č. 9: Je podle vás některý z k l íčových aktérů dominantně jš í? 
Ta škola je dost dominantn í , nebo a lespoň z pohledu těch aktivit pro dět i . Té se 

samozře jmě n e m ů ž e m e rovnat a ani teda nechceme. C h c e m e být t akovým pr ima parťákem té 
škole a pro ty dět i být spíše od reagován ím. 



PŘÍLOHA Č. 7: Rozhovor - Zemědělská výroba a produkce Inq. Miloslav Škoda 
Rozhovor byl veden s panem Ing. Miloslavem Škodou, místním podnikatelem v oblasti 

zemědělské výroby a produkce, někdejším hráčem za SK Libotenice, někdejším členem 
Žíznivé osady, občanem obce. 

Otázka č. 1: Jak hodnotí te obec Libotenice ce lkově? 
Dobře . Z mého poh ledu zemědě lce mus ím říct, že L ibotenice j sou ideální obcí pro 

zemědě lskou produkc i . Má dost vel iký katastr, který leží v ú rodném Polabí , a ješ tě ke všemu 
v j edné ze tří chmelařských oblastí , které v Česku m á m e . A le ne jenom z pohledu zemědě lce 
je ta obec dobrá . Já tady ži ju celej ž ivot a nikdy j s e m neměl ani tendence jít pryč. Při jde mi , že 
je tu všechno , co č lověk potřebuje. V dnešní době navíc není p rob lém sednou do auta a pro 
něco si dojet. 

Otázka č. 2: Můžete vyzdv ihnout nějaké klady a zápory v chodu obce L ibotenice? 
Zápory nev ím, ale na klad tý obci nemůžu odepří t , že se dobře stará nejen o zdejší lidi, 

ale i o to , j ak to tu vypadá a co může nabídnout . 

Otázka č. 3: Je něco, co v obci vys loveně chybí nebo ji škodí? 
Nemys l ím s i , že bychom tady něco postrádal i , nebo že by tady bylo něco na škodu . 

Otázka č. 4 : Jakou roli v obci hraje vaše spo lečnost / skup ina / spo lek? 
Pro obec samotnou asi žádnou roli nehra jú, když teda nepoč í tám, že s e m t a m jí 

pomůžu t řeba s ně jakým s těhován ím nebo s ně jakým o d v o z e m . Ale j inak já j s e m zemědě lec , 
pěstuju tady všechno, čemu se tady daří. P ředevš ím teda chmel , všechny ty chmeln ice u 
si lnice s m ě r e m na Li toměř ice j sou moje. K t omu m á m v Libotenicích ješ tě česárnu chmele , 
kde se ten chmel rovnou zák ladně zpracu je a pak ho dováž íme do Žatce , kde ho dále 
zpracováva j í a dělaj í z něj t řeba takove j ten granulát . 

Otázka č. 5: Jakým z p ů s o b e m se vaše spo lečnost / skup ina / spo lek podílí na rozvoj i obce? 
As i nijak. Já j s e m souk romník a fungujú zvlášť od obce. My spolu nějak ne fungu jeme, 

pakl iže to není na úrovni nějakejch přátelskejch výpomocí . 

Otázka č. 6: Kdo je podle vás k l íčovým ak térem obce? 
K d y ž t o budu brát tak, kdo se tady nejvíce podíl í na zde jš ím ž ivotě, t a k t o nejspíš bude 

Žíznivá osada, fotbal ist i a samoz ře jmě úřad. 

Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéř i vzá jemné vazby a jsou schopn i spo lupracovat? 
Já si mys l ím, že jo . Že j sou schopný vzá jemně dobře spo lupracovat právě na zák ladě 

nějakejch vzá jemne jch vazeb. Ono je to koneckonců vidět, to píšou i v nov inách, že tenh le 
pomoh l tady a tohle by nevznik lo bez pomoc i tohoh le a tak. 

Otázka č. 8: Jaké vz tahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednotl ivý aktéř i? 
Dobré , určitě dobré . Tak ono v takh le malé obci , jako j sou Libotenice si nemůže te 

dovol i t s někým zásadně nevycházet , to byste se z toho muse l zblázni t . To byste to měl denně 
na talíř i , že buďto js te ten špatne j nebo ten ubl íženej . A ani j edno ani d ruhý snad nikdo 
dobrovo lně nechce, takže ty vz tahy j sou prostě dobrý . 

Otázka č. 9: Je podle vás některý z k l íčových aktérů dominantně jš í? 
No tak je-l i někdo sku tečně dominantn í v t o m , j ak a obec funguje , je to obecní úřad. To 

je přece j e n o m ten hlavní aktér v tý obc i . 



PŘÍLOHA Č. 8: Oblak kódů - Všechny kódy 

podn ikán í v lesnictví 

chybí bezpečnos t v oko l í si lnic škola jen neučí, ale i baví náročná administrativa 
ú r o d n o s t z e m ě starousedlická obec 

slabá veře jná dop rava ú r o d n o u z e m e místní Vyvíj í i n i c i a t i vu 
o b e c p o d p o r u j e s p o l k y c h y b ě j e p ( , š t a 

renovace obecního majetku V o b c i j e d o s t a t e k s l u ž e b 
. „ ., z á j e m m í s t n í c h o d ě n í j i . i . . . * • l i ' __ . krásna př í roda ' 

d o b , a o b e c p , o , v o . z a j e m n e k | e S a t r a d j č n í ž j v o t ^ ^ „ . Žíznivá osada je významná 
z a p o j e n i m í s t n í c h d o d e n i J * i . n o s t j e n e d u h o u 

závis lost na au tě 

p o d n i k á n í v zemědě ls t v í Spolupráce liení problém p o s p o l i t á o b e c o b " d é l á P r o o b ŕ a n ľ 
• ' • stálé zas tup i tes tvo 

v e d e n , de t , ke s p o r t u n a b í d k a m v a 

d o b r o v o l n í has i f i krásná obec ' 3 na f o t b a l se neda d o p u s t i t 
k o m u n i t a j e rozpo lcená je CO zlepšovat flinkČllí Spľáva obce v Z t a h v |SOU dobľé 

" 3 méně soukromí 
i den t i f i kace p r o b l é m u v z d ě l á v a c í i n s t i t u c e v o b c i 

. „ , . nedá se zavděčit všem 
z d e j š í s p o l k y u t v a n d e n i v o b c i 

na reg ioná ln í úrovní obec spo lupracu je 

vymýšlení nových akci 



PŘÍLOHA Č. 9: Diagram četnosti kódů - Obecní úřad Libotenice 

chybějící pošta I 
identifikace problémů 1 

na fotbal se, nedá dopuj 
na regionální úrovni o t 
spolupracuje 

náročná administrativa | 
občané jsou ve více spolcích 
najednou 

obec se parcelaČně nerozrůstá 
pandemie koronaviru 
komplikovala kpmunitní život • 

podnikaní v lesnictví I 
podnikání v zemědělství | 

pospolitá obec I 

renovace obecního majetku 
riziko povodn í " 

slabá veřejná doprava 1 

spolupráce není problém | 
stálé zastupitestvo | 

starousedlická obec I 
široká nabídka vyžití | 

tradiční život | 

. . úrodnost země I 
uzavřené společnosti v obci 

v ŕí ľoíenicích se každý počítá 1 

v obci j e dostatek služeb I 
ve spolcích občas dochází k . 

vymýšlení nových akcí I 
vysokorychlostní trat je p 

vzcľlPávacľinstituce v obci I 
vztahy jsou dobré \ 

zájem neklesá I 
zapojení místních do dění | 

závislost na autě 1 

zdejší spolky utváří déní v o b c i 1 

Žíznivá osada j e významná | 

funkční správa obce I 

Obecní úřad Libotenice 



PŘÍLOHA Č. 10: Diagram četnosti kódů -Základni a mateřská škola Libotenice 



PŘÍLOHA Č. 11: Diagram četnosti kódů - Sportovní klub Libotenice 

pandem 
kompl ikovala 

dobrá obec pro ž ivot 
dobrovo ln í hasiči 

funkční správa obce 
j e co zlepšovat 

krásná obec 

lenost j e neduhou 

měně soukromí 

místní vyvíjí iniciativu 

musíme spolu vycházet 

na fotbal se nedá dopus t i t 

nedá se zavděčit všem 

obec podporu je spolky I 
mie koronavi ru 

I Í B 
renovace obecního majetku 

sdílená zázemí 

slabá veřejná doprava 

spolupráce není p rob lém 

stále se něco děje 

široká nabídka vyžití | 

t radiční život 

v obci j e dostatek služeb | 

vedení dě t í ke sportu | 

výchova dět í 

vzdělávací insti tuce v obci 

vztahy jsou dobré 

zájem místních o dění 

zájem neklesá | 
závislost na autě 

zdejší spolky utváří d ě n í v obci 

Žíznivá osada j e významná 

blízkost do větších měst 

Spor tovní k lub Libotenice 



PŘÍLOHA Č. 12: Diagram četnosti kódů -Žiznivá osada 

funkčn í správa obce 
j e co z lepšovat 

krásná obec 
lenost j e n e d u h o u 

méně soukromí 
mus íme spo lu vycházet 

s p o l u p r a c u j e j naro narócna admin is t ra t iva 

. . nedá se zavděčit v i e m 
občane j s o u ve více spolcích 
na jednou 

obec p o d p o r u j e spo lky 
p a n d e m i e koronav i ru 

pospo l i tá obec 
renovace obecn ího maje tku 

r iziko povodn í 
spo lupráce není p r o b l é m 

stálé zastup i testvo 

starostka j e popu lá rn í 

starousedl ická obec 

široká nabídka vyžit í 

t rad iční ž ivot 
uzavřené společnost i v obc i 

v ďS&fôhia 'ch se každý počí tá 

ve 
s e 9 r e 9 š B i e n í dě t í ke spor tu 

výchova dět í 

n r o z t ^ ť a h y j s o u d o b r é 

zá jem místních o dění 

zájem neklesá 

zapo jení místních do dění 

zdejší spolky utvář í děn í v obc i 

Žíznivá osada j e významná 

d o b r á obec p ro ž ivot 

Žíznivá osada 



PŘÍLOHA Č. 13: Diagram četnosti kódů - Kroužek Sportovky 

i tovana silnice v 
blízkosti šjcoly, 

funkční sprava obce 

chybí bezpečnost v okolí'silnic 

j e co zlepšovat 

komunita j e rozpolcená 

krásná obec 

méně soukromí 

místní vyvíjí iniciativu 

na fotbal se nedá dopustit 

nedá se zavděčit všem 

obec dělá pro občany 

obec podporuje spolky 

pospolitá obec 

sdílená zázemí 

spolupráce není problém 
starousedlická obec 
široká nabídka vyžití 

škola jen neučí, ale i baví 

týdení pravidefne aícce pro 

v Li$o\'enicrch se každý počítá 
v obci je dostatek služeb 

vedení détí ke sportu 

vícedenní akce pro děti 

výchova dětí 

vymýšlení nových akcí 

vzdělávací instituce v obci 

vztahy jsou dobré 

zájem místních o dění 

zájem neklesá 

zapojení místních do dění 

zdejší spolky utváří dění v obci 

dobrá obec pro život 

Kroužek Sportovky 



PŘÍLOHA Č. 14: Diagram četnosti kódů - Zemědělská výroba a produkce Inq. Miloslav 
Skoda 


